
 

   
 

 
 

Referat Studienævn for Audiologopædi   
   
Dato og tidspunkt: 13. september 2021, kl. 13:15 – 16:15 
Lokale: Romeo/ Zoom-møde 
Til stede: Jesper Schmidt () (JS), Laila Kjærbæk (LK), Maja Louise Runa Jensen (MLRJ), Rineke Brouwer 

(RB), Sarah Færch Hansen (SFH), Thomas O. Madsen (TOM),  
Afbud fra: Laura Nyholm Jakobsen, Mette Wiese Nygaard, Heidi Christensen 
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svenden 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 

 
 
Punkter til drøftelse  
1. Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 13. september 2021 
2. Referat 
 Godkendelse af referat 16. august 2021 
3. Meddelelser 
 3a Studienævnsformanden 
 3b Studieleder 
 3c De studerende 
 3c Sekretariatet 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 
 Behandling af indkomne studenteransøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling: Eksamen 
 Ingen sager til behandling 
6. Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
7. Sager til behandling: Studieordninger 
 Ingen sager til behandling 
8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Behandling af Studiemiljøundersøgelsen - (handleplaner) 
 8b Årshjul 
 8c Handleplanspunkt: Kontakt til fakultetets internationale koordinator angående en udvidelse af rele-

vante udvekslingsaftaler med universiteter i Norden (Internationalisering) 
 8d Handleplanspunkt: Fortsat fokus på underviser mobilitet (Internationalisering) 
 8e Handleplanspunkt: Fortsat anvendelse af udtalelser fra eksternt ekspertpanel til at forbedre uddan-

nelsen (BA) (Ledighed/employabilitet) 
 8f Handleplanspunkt: Iværksættelse og fortsættelse af tiltag via employabilitetspulje (fx karriere-plan-

lægningstiltag på BA, karrierevejsarrangementer, herunder inddragelse af alumner, italesættelse af 
overgang fra studie- til erhvervsliv, samarb. med aftagere om undervisning og eksamensopgaver) 
(L/E) 

 8g Handleplanspunkt: Etablering af nye relevante udvekslingsaftaler med udenlandske universiteter (i 
samarbejde med den enkelte uddannelse) (Internationalisering) 
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 8h Handleplanspunkt: Kvalificering, sanering og eventuel udvidelse af eksisterende udvekslingsaftaler 
(Internationalisering) 

 8i Handleplanspunkt: Fastholdelse af faglig intro (eventuelt med inddragelse af dimittender) (KA) (Fra-
fald) 

 8j Handleplanspunkt: Undersøge muligheder for at indføre mere feedback, herunder ansøgning af pro-
jektpenge til dette (Frafald) 

 8k Handleplanspunkt: Fortsat fokus på at inddrage alumner i uddannelsesudvikling (Ledighed/employa-
bilitet) 

 8l Handleplanspunkt: Fortsat fokus på at inddrage alumner ifm. Karrieremuligheder (Karriereseminar) 
(KA) (Ledighed/employabilitet) 

 8m  Handleplanspunkt: Fastholdelse af IAH-aktiviteter, såfremt den studerende ikke tager på udlandsop-
  hold (Internationalisering) 
9. Andre sager til behandling 
 9a Studiegenstart 
 9b Annuum 2021 
 9c Igangsættelse af udviklingsarbejde ang. emplyoabilitetsindsatser 
 9d Talentudmærkelser 2021 
 9e Dagsorden for Aftagerpanelmøde - september 2021 
 9f Forslag til datoer for møder i F22 
10. Eventuelt 
 Eventuelt 
 
 
  
Ad pkt. 1  
Mødet blev afholdt hybridt. Dagsorden for studienævnsmøde 13. september 2021 
blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2  
Referat fra 16. august 2021 var godkendt via skriftlig høring.   
  
Ad pkt. 3  

a. Formanden:    
- Oplyste, at alle kan fremsende punkter til dagsorden og henstillede til 

at dette gerne gøres 9 dage senest og helst 2 uger inden.   
- Informerede om generelle retningslinjer for Efterår 2021 ift. Corona. 

Derudover har SDU 3. september meddelt, at Regeringen ikke længere 
anser Covid-19 ikke længere skal karakteriseres som en samfundskri-
tisk sygdom og endelig har fakultetet udsendt præcisering vedr. om-
lægning til online undervisning.   

b. Studieleder:   
- Informerede om enkelte henvendelser fra studerende vedr. Covid-19.  
- Orienterede om aftagerpanelmøde i denne uge.  
- Oplyste, at det Humanistiske Fakultets ser med bekymring på dette års 

optag. Der er et fald i ansøgere og optag, også et større fald på SDU 
end landsgennemsnit. For vores vedkommende har 46 ud af de 55 til-
budte pladser takket ja tak.  

- Orienterede om Regeringens tiltag med at flytte uddannelser ud, så 
der ikke kun er studiepladser i de store byer. SDU har allerede ca. 23 
% af vores studiepladser i byerne.  
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- Oplyste, at der tilsyneladende ikke har været synlige effekter efter 
Corona.  

- Orienterede om at Studiemiljøundersøgelsen viser, at studiemiljøet 
har brug for tiltag.  

- Informerede om at der kommer en generel nedgang i antal af stude-
rende på SDU. 

c. De studerende  
- Informerede om, at Studieforeningen netop har udsendt oversigt 

over kommende arrangementer.  
d. Sekretariatet 

- Oplyste, at SPS jo ikke længere er fysisk til stede på SDU. SPS har fået 
nyt navn: SPS-administration og Rådgivende support. Vi skal stadig 
henvise studerende via SPOC. Derudover er der nu også rådgivning, 
støtte og support til ansatte, der som en del af deres arbejde møder 
sårbare eller udfordrede studerende.  

Ad pkt. 4  
Der blev behandlet 6 ansøgninger, hvoraf 1 var sendt til fakultetet og der afventes 
svar derfra.  
  
Ad pkt. 5  
Ingen sager til behandling   
  
Ad pkt. 6  
Ingen sager til behandling   
  
Ad pkt. 7  
Ingen sager til behandling 
  
Ad pkt. 8  
a) Studienævnet gennemgik resultaterne af studiemiljøundersøgelsen på BA’en og 

konstaterede at såvel den generelle studiemiljøvurdering som faglige og sociale 
forhold samt trivsel er hårdt ramt af Corona. Dog er det positivt, at 99% angi-
ver, at de er i en læsegruppe samt at 87% har oplyst, at de synes, det har været 
trygt at møde trods Corona. 17% føler dagligt stress og hele 23% føler sig en-
som. Der har ikke været angivelse af nogen krænkelser. På KA’en er der de 
samme tendenser med fald i den generelle studiemiljøvurdering samt faglige og 
sociale fællesskaber. Dog bemærkes, at trivslen er let stigende. 87 % af de stu-
derende oplyser, at de er del af en studiegruppe, hvilket er meget fint. Daglig 
oplevelse af stress er højt – hele 34% og måske i modstrid med en øget trivsel. 
Og 82% mener, det har været trygt at møde på trods af Corona. Ingen stude-
rende har oplevet krænkelser.  For begge uddannelser gælder at prioriterede 
tiltag for bedre studiemiljø er Trivsel, Undervisning & faglighed samt Sociale og 
faglige fællesskaber. Studienævnet besluttede, at Trivsel samt Faglige & sociale 
fællesskaber skal være handleplanspunkter. RB vil ud fra snakken på mødet ud-
fylde skemaer.  

b) Studienævnet godkendte årshjulet. 
c) Der er muligheder i Norden og vi har allerede aftale med Åbo University i Fin-

land, i Norge er uddannelsen på UC-niveau, desuden er der også udfordringer i 
forhold til undervisningsperioder, de underviser når vi ikke underviser og 
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omvendt. Sverige vil være en mulighed at finde en egnet uddannelsesinstitu-
tion. Der har i efteråret været en udefrakommende studerende. Vi har haft én 
studerende i Australien, en der måtte opgive, da  

d) Det har ikke rigtig været muligt pga. Corona. Vi havde dog besøg af underviser 
fra Åbo, og opholdet var en succes for underviseren holdt oplæg både i under-
visningen og som et arrangement med alle studerende og fra praksisfeltet.  

e) Punktet er udsat til næste møde (11.10.2021) 
f) Employabilitet er hovedtema på det kommende møde med aftagerpanel, hvor 

der vil være fokus på overgange fra studie til erhvervslivet.  
g) Der henvises til punkt 8d) 
h) Der henvises til punkt 8c) 
i) Der har igen i år været afholdt en intro for kandidatuddannelsen.  
j) I forbindelse med indgåelse af ny normaftale ønsker studienævnet at se hvor-

dan feedback bliver implementeret inden der iværksættes egentlige tiltag.  
k) Der er inviteret alumner som en del af aftagerpanelet.  
l) Foruden invitation af alumner i aftagerpanelet, har studiet gode kontakter med 

alumner via samarbejdet omkring studiet, bl.a. benyttes alumner som undervi-
sere, alumner er på steder med praktikforløb og så er der samarbejde via forsk-
ningsprojekter, hvori der er mulighed for deltagelse af studerende.  

m) Studienævnet vurderer, at der vil komme ændringer på området med tiltrædel-
sen af ny rektor. Studienævnet ønsker at afvente udmelding på området, inden 
der igangsættes tiltag.  

  
Ad pkt. 9   
a) Studienævnet besluttede at give tilsagn om en underskudsgaranti i forhold til 

de planlagte arrangementer, der afholdes for studiegenstartsmidler. Program 
er stadig ikke helt færdigt og der arbejdes hårdt på flere arrangementer.  

b) Det var ud fra oversigten ikke muligt at se, hvor mange penge, der er brugt, 
men der er stadig penge tilbage. Der skal følges løbende op på annuum. 

c) Der er blevet sat gang i udviklingsarbejdet via aftagerpanelet, hvor det netop 
var årets tema. Der er planer om at markedsføre direkte i Aalborgområdet. 
Desuden er det aftalt med formanden for aftagerpanelet, at hun fremsender 
deres handleplan for nye ansatte.   

d) Punktet blev udsat til næste møde (11.10.2021) 
e) Studienævnet godkendte dagsorden til mødet i aftagerpanelet den 16. sep-

tember.  
f) Forslag til datoer for møder i F22 skal sendes i skriftlig høring. 

  
Ad pkt. 10  
-  
  
 

Næste møde afholdes mandag 13. september 2021, 
kl. 13:15 – 16:15 i Lysningen, stuen 

  
  

Rineke Brouwer  
Studienævnsformand                 /                Dorte Cohrt Nebel  

                                      Studienævnssekretær  


